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Provinciale en waterschapsverkiezingen

Op 18 maart as zijn er provinciale verkiezingen. Zoals bekend verandert 
daarna ook de samenstelling van de Eerste Kamer. Een sterk GroenLinks is 
van groot belang om belangrijke beleidsterreinen groen en sociaal te maken 
of te houden. Meer dan ooit gaat het om een eerlijke en duurzame  
toekomst. GroenLinks heeft daar goede en haalbare ideeën over. Lees verder 
in deze nieuwsbrief en zie voor meer info www.gelderland.groenlinks.nl/ 

De komende tijd zullen we zichtbaarder zijn en de publiciteit opzoeken. Er 
zijn door onze partij landelijke actiedagen gepland waar we zoveel  
mogelijk bij aanhaken. Deze data zijn: 21-2, 28-2 en 7-3.    
Het slotoffensief duurt van 14-18 maart. De exacte invulling van de acties is 
nog niet bekend, dus houd de mail, website, Twitter en Facebook in de  
gaten.

Wil je iets doen? Meld je dan bij mirandavanderklaauw@gmail.com 

Je kunt ons ook helpen door tweets en facebookberichten te retweeten,  
liken en delen. Want communiceren gebeurt natuurlijk ook digitaal.

Op 18 maart zijn er óók waterschapsverkiezingen. GroenLinks heeft geen 
eigen lijst, maar raadt aan om te stemmen op de kandidaten van de lijst  
Water Natuurlijk. Marc Laeven uit Culemborg staat op plaats 5. Zie voor 
meer info www.waternatuurlijk.nl/rivierenland/

BERICHT VAN HET BESTUUR

Actief met GroenLinks voor onze stad,

Nu GroenLinks een zogenaamde “collegepartij” is geworden in Culemborg 
wil dat natuurlijk niet zeggen dat we ons helemaal terugtrekken in het 
stadhuis. We willen, nee we moeten, natuurlijk wel met beide benen in 
de Culemborgse samenleving blijven staan. Weten wat er speelt en weten  
wat er  belangrijk is voor Culemborgse burger maar misschien niet in een       
beleidsnotitie is vastgelegd.

Graag willen we ook met jou, lid van Groenlinks,  in gesprek blijven. Dit 
voorjaar zullen we daarom leden van GroenLinks uitnodigen om op een 
geschikt moment met ons , bestuur, raadsleden en wethouder aan tafel te 
gaan. We beginnen met de leden die onlangs in onze stad zijn komen wonen 
of leden die nog niet zo lang lid zijn.  We hopen dat je op onze uitnodiging 
ingaat.

Harold Goessens, bestuur GroenLinks Culemborg



Mijn eerste ervaringen als wethouder 

Ibabs, Decos en poho’s. De afkortingen vliegen me om de oren de eerste weken op het 
stadskantoor. Ik dacht dat ik het politieke jargon wel kende, maar ik moet behoorlijk thuis raken in 
het nieuwe woordgebruik en de rituelen.  Zo worden alle collegeleden geacht voor de vergadering 
de uitnodigingenmap te hebben doorgenomen, zodat we tijdens de vergadering de activiteiten 
snel kunnen verdelen. Ook is er een map met ‘niet te lezen stukken’: post die vooral ter info is 
bedoeld en waarbij een vluchtige scan voldoet.

Dacht jij ook dat drie schermen op je bureau 
alleen iets voor ict-ers was? Het is toch echt de 
werkplek van onze wethouder, niet van de sys-
teembeheerder.

Wie geeft onze man trouwens een echte werk-mok 
cadeau?

Centraal in de week staat de collegevergadering. Eerst vindt de 
besluitvorming plaats en daarna is er tijd om van gedachten te wisselen 
over zaken die spelen en die binnenkort op de formele agenda komen. Een 
goed moment om te peilen hoe de andere wethouders aankijken tegen een 
onderwerp. De eerste week had ik al direct te maken met perikelen rond 
het op te zetten cultuurfonds en met de nasleep van de bezuiniging op 
muziekschool De Plantage. Ook de ontwikkelingen binnen de Wmo vroegen 
direct om aandacht.

Nu we in januari zijn aanbeland is er ook bij de ambtenaren op het 
stadskantoor weer ruimte om vooruit te kijken. Binnenkort trekken we met 
het college een dag uit om onze inhoudelijke doelen uit te wisselen en af te 
stemmen. De sfeer binnen het college is uitstekend. Begin januari hebben 
we de tijd genomen om elkaar en elkaars drijfveren goed te leren kennen 
en dat helpt om de andere collegeleden beter te begrijpen. De medewerkers 
op het stadskantoor zijn betrokken en deskundig en dat is prettig voor een 
wethouder. Kortom, ik heb er vertrouwen in dat we de komende tijd een 
aantal mooie dingen op de rails kunnen zetten.

Samenvatting verkiezingsprogramma GroenLinks Gelderland

De jeugdzorg, de laatste specifieke taak van de provincie in het sociale domein, is overgedragen aan de gemeenten. 
Zo is meer maatwerk mogelijk. Tegelijk zien we dat gemeenten wel steun nodig hebben bij die sociale taken.      
GroenLinks wil dat de provincie de gemeenten bijstaat met advies, bemiddeling en financiële middelen. Zodat       
iedereen toegang heeft tot goede zorg.

De economische ongelijkheid in Nederland wordt steeds groter. GroenLinks vindt het belangrijk dat iedereen de   
mogelijkheid krijgt om mee te doen in de maatschappij en kansen krijgt om zich te ontwikkelen. Cultuur, sport, en 
vervoer moeten daarom voor iedereen toegankelijk blijven. Met name voor kinderen en jongeren.

Duurzaamheid en een circulaire economie, daar maken we ons sterk voor. Alle afval wordt grondstof. We zorgen 
ervoor dat materialen vele levens kunnen hebben. Daarmee verbeteren we het milieu, dragen we bij aan zinvolle 
werkgelegenheid en versterken we de economie. Deze ‘circulaire economie’ raakt alle aspecten van ons dagelijks 
leven.

Na de decentralisatie van overheidstaken heeft de provincie een nieuwe, belangrijke rol gekregen ten aanzien van 
natuur, ruimtelijke ordening, water en regionale economie. GroenLinks wil de enorme veestapel van koeien, varkens 
en kippen verminderen, investeren in natuur, de provincie klimaatneutraal maken en schone mobiliteit bevorderen. 
Dat doen we vanuit onze eigen positie en door samen te werken met natuur- en milieuorganisaties in Gelderland. 

Tegelijk met de Provinciale Staten verkiezingen vinden de waterschapsverkiezingen plaats. In het vernieuwde            
Waterplan komt extra aandacht voor verdroging en vernatting (klimaatverandering, maar ook de rol van de       
landbouw en wateronttrekkingen), waterkwaliteit (voortgang Kaderrichtlijn Water) en de samenwerking in de     
afvalwaterketen. GroenLinks Gelderland sluit zich nauw aan bij de programmering van de waterschapspartij ‘Water 
Natuurlijk’.

Bereikbaarheid is een groot goed; het geeft mensen vrijheid. Tegelijkertijd zien we dat  bereikbaarheid belangrijke 
nadelen heeft voor natuur, milieu, ruimte en gezondheid (luchtverontreiniging, geluidsoverlast en files). De provin-
cie realiseert en onderhoudt de provinciale wegen en fietspaden en is opdrachtgever voor het openbaar vervoer. 
GroenLinks kiest voor duurzame vormen van mobiliteit. Wij willen dat Gelderland koploper wordt op het gebied van 
schoon en veilig verkeer, met prioriteit voor fietspaden, hoogwaardig openbaar vervoer en duurzaam    
goederenvervoer.

GroenLinks wil de ‘NUON’-reserves zorgvuldig besteden. Investeringen moeten bijdragen aan de transitie naar een 
duurzame samenleving: innovatie en het in beweging krijgen van particulier kapitaal. Nadrukkelijk gaat het  
GroenLinks daarbij om ‘brede duurzaamheid’: ook zorg, welzijn, cultuur, mobiliteit, natuur en landschap vragen om 
stevige impulsen. Wat betreft GroenLinks komen die er, met zowel een financieel áls maatschappelijk rendement.



Prikactie

Een paar keer in het jaar kun je  
koppeltjes mensen met groen-rode hesjes 
tegenkomen. Meestal op de dijk, met z’n 
allen onderweg naar warme chocolade-
melk of een koud sapje bij Werk aan het 
Spoel.
Al kletsend met voorbijgangers en elkaar 
prikken ze gelijk het afval mee. 

Afgelopen 17 januari was weer zo’n actie. 
Meest vreemde zwerafval: een gebruikers-
handleiding van een blu-ray speler. 
Aantal volle vuilniszakken: 8 (!) 

Ook een keer mee? Zet je op de   
mailinglist en blijf op de hoogte; 
mirandavanderklaauw@gmail.com

Het zal ons een zorg zijn

De gemeente is sinds 1 januari verantwoordelijk voor de zorg en 
ondersteuning voor mensen met een beperking, voor de jeugdzorg 
en voor de participatie van mensen met een uitkering. GroenLinks 
Culemborg heeft zich ingezet voor een zorgvuldige en transparante 
overgang van deze taken. 

Waar Groenlinks Culemborg zich sterk voor maakt is dat mensen die 
op zorg en ondersteuning zijn aangewezen zeggenschap hebben 
over wie zorg verleent en de wijze waarop de zorg verleend wordt. 
Een persoonsgebonden budget is daarin belangrijk. Maar ook dat 
Culemborgers een beroep kunnen doen op cliëntondersteuning en 
een second opinion als zij het niet eens zijn met de   
indicatiebeslissing van de gemeente.

Eind 2014 heeft op initiatief van fractievoorzitter Claire Vaessen de raad een voorstel aangenomen waarin bewoners 
het recht krijgen om zelf een plan in te dienen om zorg en ondersteuning in de buurt vorm te geven (right to chal-
lenge). Ook in de jeugdzorg zet GroenLinks zich in voor de zeggenschap van jongeren en hun ouders over de zorg 
en ondersteuning die geboden worden. 

Een ander hoofdpunt is dat mantelzorgers de steun krijgen die zij nodig hebben om hun vaak zware taak vol te 
houden. En dat burgers tijdig en goed geïnformeerd worden over wat hen in het overgangsjaar 2015 te wachten 
staat. De sociale wijkteams die sinds eind 2014 in Culemborg West en Culemborg Oost actief zijn hebben daarin een 
belangrijke taak. Zij staan wat betreft GroenLinks voor een aanpak waarbij schuldhulpverlening, zorg en  
ondersteuning niet los van elkaar staan maar met elkaar verbonden worden. Iedere bewoner moet weten bij wie hij 
of zij terecht kan als de nood aan de komt.            
Wat betreft inkomen en werk wil GroenLinks dat de tegenprestatie die het kabinet Rutte II tegen de zin van Groen-
Links in de participatiewet heeft gestopt niet leidt tot zinloos en vernederend verplicht vrijwilligerswerk. Mantelzorg 
en vrijwilligerswerk die aansluiten bij de eigen mogelijkheden en keuzen van mensen met een uitkering zien wij ook 
als maatschappelijk nuttige werkzaamheden. 

Het merendeel van deze voorstellen en veranderingen zijn terechtgekomen in het coalitieakkoord waaraan  
GroenLinks in Culemborg zich samen met de PvdA, VVD en D66 heeft verbonden en waar wethouder Joost Reus 
zich voor gaat inzetten. De fractie van GroenLinks heeft in 2014 veel gesprekken gevoerd met burgers en   
zorgprofessionals, die zich zorgen maakten over deze ingrijpende plannen die bovendein gepaard gaan met forse  
bezuinigingen. Die bezuinigingen kunnen we als fractie niet tegenhouden, maar we kunnen er wel voor zorgen dat 
de schade zoveel mogelijk beperkt blijft en dat de zorg en ondersteuning voor iedereen die het nodig heeft   
beschikbaar komt. Ook in 2015 willen we daarom de vinger aan de pols houden. We willen graag horen wat de 
ideeën zijn van bewoners wat volgens hen goede zorg en ondersteuning moet inhouden en hoe de gemeente eigen 
initiatieven van burgers op dit terrein kan ondersteunen.

Dick Oudenampsen

Foto: Actie ‘Zorg draait om mensen, niet om cijfers’, voorjaar 
2014. We wilden voorbijgangers laten ervaren hoeveel tijd zorg 
kost, als je het goed wilt doen.
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Romantiek bij het haardvuur

‘Jullie leven altijd zo bewust, maar hebben wél een houtkachel?!’ kreeg ik 
onlangs naar mijn hoofd geslingerd.                                                                   
‘Ja, dus?’ vroeg ik verbouwereerd.

Daarop werd me een magazine van milieuprofessionals in de handen        
gedrukt. Dat moest ik maar eens lezen. 

Allereerst moeten er bomen gekapt om de kachel te laten branden. Zonde 
van de natuur en slecht voor het milieu. Nu kan ik dat argument van tafel 
vegen, omdat wij meestal hout hebben van bomen die sowieso gesnoeid 
of gekapt worden. Maar het klopt gewoon wel wat ze zeggen over natuur 
en milieu. En we zullen niet altijd het geluk hebben op deze manier hout te 
kunnen sprokkelen.

Er komen bij het stoken van hout schadelijke emissies vrij. Niet alleen CO2, 
ook stoffen als koolmonoxide, dioxine en fijn stof. Luchtvervuilend én een 
gezondsheidsrisico voor meer dan 10% van de bevolking. Dat zijn best veel 
Kuilenburgers….

Of degene die me probeerde terecht te wijzen me nu van de houtkachel af 
heeft gekregen?                                                                                       
Ik scheid al mijn afval, raap zwerfafval op, laat geen onnodige lichten     
branden, laat waar mogelijk de auto staan, heb geen vervuilende hobby’s en 
heb zelfs wasbare luiers zodat onze kleine spruit haar leventje niet start met 
een ecologische voetstap waar je ‘u’ tegen zegt. Ik begrijp heel goed dat 
mensen denken dat je dan álles goed moet doen. 

Zachtjes knettert het vuur op de achtergrond. We liggen naast elkaar op het 
zitkussen. De een met een boek, de ander met de tablet. Ik weet niet wat er   
harder brandt, het vuurtje in de kachel of het vuur in onze liefde. 

Nee, ik doe het niet. Ik laat me een romantisch vuurtje in het weekend niet 
ontzeggen. De gezellige warmte van de kachel is me te lief. 

Oké, ik geef toe dat het artikel me wel even aan het wankelen bracht. 
Maar ik beloof, aan mezelf en aan niemand anders, dat ik bewuster zal 
zijn van mijn stookgedrag; opletten wat ik er voor hout ingooi, alleen goed           
gedroogd hout nemen, niet harder stoken dan nodig en mijn kachel zeker 
niet gebruiken als vervanging van de papierversnipperaar.                                        
De houtkachel blijft!

Ik ben idealist, geen utopist.

Nelly Hofman

Tip van de redactie: Politiek WeesCafé

Op zondag 1 februari a.s. vindt de allereerste editie van het Politiek WeesCafé plaats. Het thema van deze middag is 
‘De veranderingen in de WMO en de Thuiszorg’.
De sfeer wordt luchtig gehouden door gesprek en debat af te wisselen met cabaret en muziek. Gespreksleider van 
deze middag is onze voormalige GL-fractievoorzitter Vincent Buitenhuis.

Wethouder Joost Reus bijt het spits af en mag in deze eerste editie aan tafel met een manager van STMR/Thuiszorg 
en inwoner/betrokken ouder, Iris van der Straaten.
In de rubriek ‘Even voorstellen’ kan kennisgemaakt worden met wethouder Fouad Sadali.

Het belooft een gezellige interessante zondagmiddag te worden.

Zondag 1 februari 2015, 14.00-16.00 uur, Elisabeth Weeshuis, Herenstraat 29 te Culemborg. Gratis toegankelijk. 


